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Betreft: Breed aan het net, gemeenten aan zet! 

Geachte mevrouw Van der Hoeven , 

We vonden het niet alleen een eer, maar ook nog eens erg leuk om in december gevraagd te 
worden voor de Task Force Next Generation Networks (NGN) en ons te buigen over de 

volgende generatie breedbandige infrastructuren in Nederland, de zogeheten Next Generation 
Networks. Wij spreken overigens liever over ‘supersnel breedband’, om het niet moeilijker te 
maken dan het is. De exacte opdrachtformulering is opgenomen in de bijlage. Ik spreek 

uit de volgende personen: 

de heer drs. F.J.M Crone, te Leeuwarden, tevens voorzitter 

de heer drs. J.W.M.M.J Hessels, te Montfort 

de heer drs. G.P. Huffnagel, te Den Haag 

mevrouw mr. dr. A.E.H. Huygen, te Leiden 

de heer ir. A.V.M. Pouw, te Amsterdam 

de heer ir. N.W.P. Rauwenhoff, te Bussum. 

Tijdens ons werk voor de Task Force, waarbij met een groot aantal partijen is gesproken, 

ontstond een inspirerende sfeer. Die willen we graag overdragen aan alle gemeenten, 

provincies en woningcorporaties in Nederland. Zij zijn immers aan zet om de realisatie én het 
gebruik van een supersnelle breedbandige infrastructuur voor heel Nederland verder aan te 
jagen. Sterker nog: zonder hun inzet komt het niet, of niet snel genoeg, voor elkaar.



Nederland zit in de breedband-kopgroep en mag daar trots op zijn. Vele landen zitten ons 
echter op de hielen. En, bovenal, de vraag naar breedbanddiensten zal de komende jaren 

groeien met 30% tot 40% per jaar. Burgers kiezen steeds vaker voor Triple Play (telefonie, 

internet en TV via breedband), maar er zijn ook nieuwe diensten op komst in sectoren als de 
zorg (zorg op afstand, teleconsultatie, telemedicine), beveiliging (cameratoezicht, 
persoonsbeveiliging), onderwijs (digitale schoolborden, digitale boeken), energiebeheer en — 
besparing (smart grids), filebestrijding (betalen voor mobiliteit, thuiswerken) en gaming 

(zowel voor entertainment als voor serieuze toepassingen als trainings- en opleidingsformat). 

Al deze nieuwe diensten bieden enorme kansen voor de Nederlandse economie en de 
maatschappij als de duurzaamheid van beiden. Zowel voor de gebruikers (consumenten en 
bedrijven), als voor de producenten die de motor zijn achter deze innovaties. Het gebruik van 
nieuwe diensten leidt in veel bedrijfstakken tot een hogere productiviteit, waardoor deze 

sectoren hun concurrentiepositie kunnen verbeteren. De OECD becijferde onlangs dat deze 

productiviteitsstijging op zichzelf al groot genoeg is om de uitrol van supersnel breedband te 
rechtvaardigen. 

De TaskForce heeft zich gebogen over de vraag welke rol gemeenten, provincies en 

woningcorporaties hier kunnen spelen. Ze kunnen belemmeringen wegnemen bij de uitrol van 

netwerken, ze kunnen de vraag bundelen en de uitrol van breedbanddiensten én het gebruik 
daarvan op verschillende manieren bevorderen, waardoor de uitrol wordt versneld. Leidend 
daarbit.x voor da TackBorce i is dat Nederland dawmocelitizhadan van intarnat.an TOT antimaal 
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benut voor economische groei, duurzaamheid en de oplossing van maatschappelijke 
problemen, met minimale risico’s of overlast voor inwoners en bedrijfsleven, en zonder 
digitale kloven of “witte vlekken” op de digitale landkaart. Nederland zit in de breedband- 
kopgroep en kan daarin blijven door nu te versnellen. 
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te bieden, met concrete suggesties om meteen in de nieuwe collegeprogramma’ s afspraken 

vast te leggen over supersnel breedband. De kaart bevat ook adviezen voor provincies en 
woningcorporaties. Daarbij komt, naast de mogelijkheden voor een essentiële faciliterende en 

ondersteunende rol, ook de eventuele financiering van de uitrol van supersnel breedband aan 
de orde. Nadrukkelijk is dat een zaak van marktpartijen, die daarbij echter ondersteund 
kunnen worden door decentrale overheden. Uiteraard geven wij daarbij de grenzen van de 
huidige wetgeving aan. In overweging geven wij u, zodra en indien de Crisis- en Herstelwet 
van kracht wordt, het nieuwe wettelijk kader aan gemeenten duidelijk te maken. 

Wij willen u graag aanbevelen om de menukaart te verspreiden onder de gesprekspartners, 
provincies, woningcorporaties en met name gemeenten, zodat zij supersnel breedband kunnen 

agenderen in hun gemeentelijke beleid, zo vlak na de gemeentelijke verkiezingen: supersnel 
breedband, supersnel geagendeerd. Om de menukaart een vruchtbaar vervolg te laten krijgen, 

adviseren wij verder dat het Ministerie van Economische Zaken het vervolgproces 
ondersteunt door een platformfunctie te creëren, waar overheden elkaar kunnen ontmoeten



rond het thema supersnel internet en breedbanddiensten, bij voorbeeld tijdens netwerk- en 
studiedagen en best practice presentaties, opdat zij er daadwerkelijk mee aan de slag gaan. 

Daarnaast adviseren wij EZ om - zo mogelijk in samenwerking met OPTA - nader te 
onderzoeken in hoeverre openheid op laag 2 of QoS-verplichtingen voor laag 3 kunnen 
bijdragen aan het wegnemen van belemmeringen voor de ontwikkeling van breedbandige 
diensten. 

Verder kan het Ministerie een uitstekende rol spelen bij het creéren van draagvlak bij de 
diverse partijen, waaronder infrastructuurpartijen, financiéle instellingen, verenigingen zoals 
VNG, IPO en AEDES en andere belanghebbenden voor uitvoering van de mogelijkheden in 
de menukaart. Belangrijk daarbij is dat er een visie wordt uitgedragen waarbij het zo spoedig 
mogelijk verkrijgen van supersnel breedband in geheel Nederland als prioriteit wordt gesteld. 

Wij bevelen ten slotte aan dat het ministerie van Economische Zaken een breedbandmonitor 
opzet, waarbij nauwkeurig in kaart wordt gebracht welke aansluitingen waar beschikbaar zijn, 
en waar de groei zit. Waarbij niet alleen aandacht wordt geschonken aan de snelheid van 

verbindingen, maar ook aan aspecten als de kwaliteit en interoperabiliteit én aan de 
toegankelijkheid van de netwerken voor aanbieders van breedbandige diensten. De 

breedbandmonitor moet enerzijds een stimulerende functie hebben voor gemeenten en andere 

partijen die nog niet of niet voldoende geactiveerd zijn, doordat men zich kan meten met 
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mogelijk marktfalen) waar het gaat om de realisatie van breedbandige infrastructuren. 

Dan rest mij slechts u te bedanken voor uw vertrouwen in het advies van deze Task Force en 

u bij deze aan te bieden dat wij als Task Force, alsook op individueel niveau, graag een 
bijdrage leveren aan de vervolgstappen die genomen gaan worden, gericht op een positief 
resultaat voor breedband in Nederland. 

Hoogachtend, 
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ZL Fer Crone 


